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 Okrem dní prázdnin je najobľúbenejším dňom 
pre deti 1.jún. Je to pre nich deň s veľkým „D“, pretože 
sa v školách neučí a my dospelí sa snažíme pre deti 
pripraviť nejaké to prekvapenie. Tak to bolo aj tento rok. 
Oravský hrad ožil minulosťou, preto sme v tento deň 

stáli pred jeho vstupnou bránou plný očakávania. Za 
ňou sa deti zoznámili s hradným pánom, jeho rodinou 
a poddanými. Čakali tu aj dobré čarodejnice, prešli sme 

Rozprávkový hrad

SPOLOČNÉ FOTO ŽIAKOV NA ORAVSKOM HRADE

                        Text: Mgr. J. Turčáková
                    Foto: Mgr. P. Korčušková

 Od 18.5 do 24.5. sme prežívali týždeň plný 
športových a zábavných aktivít v rámci týždňa Vypni 

„telku“  zapni seba. Bol vyhlásený organizáciou eRko, 
ktorej cieľom je odpútať deti od televízie a počítačov. 

KRESLENIE NA CHODNÍK

pokračovanie na strane 3

Vypni „telku“ zapni seba

	 Druhá májová nedeľa patrí každoročne Dňu, kedy sa oslavuje  je-
dinečnosť a nenahraditeľnosť matky, pretože úloha matky je najdôležitejšie 
povolanie, aké 
žena môže mať. 
Vyžaduje si viac 
vedomostí než 
ktorákoľvek iná 
oblasť ľudských 
vzťahov. Ani my 
sme na naše 
mamy neza-
budli. Napriek 
tomu, že vďaku 
matkám by sme 
mali prejavovať  každý deň,  desiaty máj bol v prejavoch trošku špecific-
kejší. V toto slnečné popoludnie sme sa stretli v kultúrno-športovej hale, 
kde sa žiaci MŠ a ZŠ prišli poďakovať spôsobom im blízkym. Tí najmenší 
spevom a básňami, tí starší aj tan-
com. Poďakovania detí vychádzali 
z ich sŕdc. V programe vystúpili aj 
detský folklórny súbor Podbielan, 
ženská spevácka skupina Senková 
a slovami úcty sa prihovoril starosta 
obce. Veríme, že tej svojej mame 

poďakoval každý sám, pretože niet 
iného človeka, ktorý by viac  stál 
vždy pri vás.

Deň matiek
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Rokovalo obecné zastupiteľstvo 

	 29. mája sa Obecné zastupiteľstvo zišlo na svojom treťom 
tohtoročnom rokovaní. Zúčastnili sa ho všetci poslanci, aj niektorí 
ďalší občania obce. Obecný úrad pripravil na toto rokovanie bohatý 
program, ktorý bol celý prerokovaný okrem troch žiadostí, ktoré boli 
odložené na nasledujúce rokovanie, ktoré sa bude konať v mesiaci 
júl.
 Obecné zastupiteľstvo vzalo na vedomie správu hlavného 
kontrolóra obce o výsledkoch kontrolnej činnosti za obdobie 1. štvrť-
roka, Prevádzkový poriadok strelnice v Podbieli a informácie starostu 
obce o postupe prác na cestnom obchvate obce, o postupe prác pri 
riešení výstavby elektrických rozvodov na Zámostí a v Sihle, ďalej o 
výsledkoch vykonaného prieskumu trhu a začatí prác pri budovaní 
chodníka pre chodcov v časti obce Ulička a o čerpaní rozpočtu obce 
za obdobie 1. štvrťroka. Na vedomie tiež vzalo pripomienku poslanca 
Petra Kontru, ktorý žiadal zmenu umiestnenia dopravných značiek 
označujúcich začiatok a koniec obce v smere od Nižnej, vzhľadom k 
tomu, že tieto sa už nachádzajú v bezprostrednej blízkosti zastava-
nej časti obce.
 V ďalšom priebehu rokovania poslanci schválili celoročné 
hospodárenie obce za rok 2008 bez výhrad a v súvislosti s tým vy-
tvorenie rezervného fondu obce vo výške 10% z prebytku hospodá-
renia za rok 2008, ktorý predstavuje sumu 4.564 eur (137.495,- Sk). 
Zbytok prebytku bude prevedený do príjmu obce. Časť z neho sa 
použije na financovanie výstavby chodníka pre chodcov na Uličke. 
Bol schválený aj predaj troch kusov zastaralých počítačov a štyroch 
kusov monitorov, vyradených pri inventúrach za rok 2008 za cenu 
určenú dohodou.
 Veľmi dôležitým bodom bolo schválenie Plánu hospodár-
skeho a sociálneho rozvoja obce na roky 2009 – 2016. Tento, popri 
územnom pláne obce, ktorý bol schválený v roku 2008, predstavuje 
„cestovný poriadok“, ktorým by sa malo riadiť obecné zastupiteľstvo 
pri vynakladaní finančných prostriedkov v oblasti investícií v nasle-
dujúcich rokoch. Plán postihuje základné smery rozvoja obce a treba 
veriť, že bude záväzný aj pre nasledujúce volebné obdobia.
 Ďalším dôležitým bodom rokovania bolo schválenie vyho-

tovenia geometrického plánu na vytvorenie stavebných pozemkov v 
novej stavebnej lokalite Pod Pálenicou. Plánom sa zaoberala už aj 
stavebná komisia obecného zastupiteľstva dňa 5. júna, ktorá vyslo-
vila súhlas s vytvorením stavebných pozemkov v súlade s návrhom 
územného plánu. Ďalej o tejto skutočnosti píšeme na inom mieste.
 V ďalšom priebehu rokovania poslanci schválili použitie 
prostriedkov rezervného fondu na financovanie opravy strechy zaria-
denia školského stravovania, ktorá je v havarijnom stave, udelenie 
Ceny obce Podbiel Ing. Ivete Kanderkovej a za členov obecného 
hasičského zboru boli schválení občania obce Jozef Mrazovský, Ján 
Mačňák, Pavol Turčák, Mgr. Pavol Lorinc, Miloš Pazdúr, Jakub Uher 
a Miloš Beňušík.
 V oblasti nakladania s majetkom obce poslanci schválili 
predaj pozemkov MUDr. Stanislavovi Hajdúkovi z Liptovského Mi-
kuláša a Margite Plavákovej z Podbiela. Ide o pozemky, ktoré boli v 
minulosti osvedčené obcou. Predaj bol v obidvoch prípadoch schvá-
lený za symbolických 0,03 eura (jednu korunu). Obec predala tiež 
pozemky Františkovi Adamcovi, ktorý ich doteraz nemal vysporiada-
né pod svojim rodinným domom a priľahlým dvorom.
 Ako už bolo uvedené vyššie, poslanci odložili žiadosti 
Františka Adamca, Rastislava Malatinku a Kataríny Grúňovej o od-
kúpenie pozemkov s ohľadom na ujasnenie užívateľských vzťahov 
k nim. Žiadosťami sa bude zaoberať na nasledujúcom rokovaní, po 
prehodnotení stavebnou komisiou.
 V závere rokovania poslanci potvrdili svoje stanovisko k 
výstavbe malej vodnej elektrárne na Studenom potoku Ing. Jarmilou 
Masnou z Tvrdošína s tým, že nemajú k uskutočneniu tohto zámeru 
pripomienky.
 Je možné konštatovať, že išlo o jedno z najdôležitejších 
rokovaní v tomto volebnom roku, ktoré bude mať značný význam z 
hľadiska rozvoja obce. Podrobnosti z uznesenia sa môžete dočítať 
na Obecnom úrade v Podbieli, ale tiež na internetovej stránke obce.

																																																																																																																																															
																																																													JUDr. Jozef Domiňák, starosta obce

	 Ako už bolo uvedené na inom mieste, obecné zastupiteľstvo 
na svojom ostatnom rokovaní schválilo vypracovanie geometrického 
plánu s cieľom vytvorenia nových stavebných pozemkov v lokalite 
obce Pod Pálenicou. Ako podklad bol po prerokovaní v stavebnej ko-
misii obecného zastupiteľstva vzatý pôvodný návrh územného plánu 
obce, ktorý predpokladal v tejto časti s vytvorením 21 stavebných 
pozemkov. Po vyhotovení geometrického plánu bude záležať už len 
na vlastníkoch jednotlivých parciel, či dokážu nájsť spoločnú reč pri 
ich vysporadúvaní v prospech jednotlivých stavebníkov. 
 Z hľadiska uplatňovania vlastníckych práv budú mať pri ich 
prideľovaní (ak k takejto situácii dôjde) iste prednosť niektorí z vlast-
níkov parciel, nachádzajúcich sa na vytvorených stavebných pozem-
koch. Z tohto pohľadu bude mať obecný úrad snahu správať sa ak-
tívne v tom zmysle, že zvolá spoločné rokovanie všetkých vlastníkov 
parciel na tom – ktorom stavebnom pozemku, s cieľom dosiahnutia 
jednoty, ktorému z nich bude stavebný pozemok pridelený (ak bude 
mať záujem o výstavbu rodinného domu). Ak žiaden z vlastníkov par-
ciel nebude mať záujem o stavbu rodinného domu, bude sa obecný 
úrad snažiť dosiahnuť dohodu vlastníkov v tom, ktorému zo žiada-
teľov o pridelenie stavebného pozemku, evidovanému na obecnom 
úrade, budú ochotní predať svoje parcely v rámci jedného stavebné-
ho pozemku. Samozrejme, bude tu možnosť výmeny vlastníckych 
podielov (pôjde tu väčšinou o podiely) v rámci iných predpoklada-
ných stavebných lokalít v zmysle územného plánu obce (Mlynisko, 
Lány). Som presvedčený, že obecné zastupiteľstvo bude súhlasiť aj 
s ponukou na výmenu za pozemky, ktorých vlastníkom je obec. Taký-
to návrh predložím obecnému zastupiteľstvu na jeho nasledujúcom 
rokovaní v mesiaci júl. Predpokladám, že vysporadúvanie pozem-

kov nebude také jednoduché, ako bolo opísané vyššie. Chcem pre-
to vyzvať všetkých vlastníkov, aby zvážili už dopredu svoje postoje 
a vyjasnili si svoje záujmy v tejto stavebnej lokalite. Bolo by dobre 
vyhnúť sa vzniku takej situácie, ako nastala v časti Krivý kút, kde 
po dvanástich rokoch ešte nie je vlastníctvo k niektorým stavebným 
pozemkom vysporiadané. Ak má niekto z občanov iný – lepší návrh 
na spôsob majetkového vysporiadania, uvítam, ak sa s nim podelí s 
obecným úradom.
 Pre tých občanov, ktorí mi kladú otázky, kedy bude rozme-
raná ďalšia stavebná lokalita uvádzam, že je nevyhnutné zachovať 
postupnosť. Aj obec sa bude musieť finančne vysporiadať s vlastníc-
tvom k pozemkom, ktoré budú určené na verejnoprospešné stavby, 
najmä miestne komunikácie v novej stavebnej lokalite. Bude nevy-
hnutné zadať vyhotovenie projektov na vybudovanie inžinierskych 
sietí, bez ktorých by výstavba v danej časti obce nemala význam. 
Naviac, situácia vlastníctva obce k nehnuteľnostiam si vyžaduje rie-
šiť aj stávajúce nehnuteľnosti, ktoré síce obec užíva, no nie je ich 
vlastníkom. Toto bolo, okrem iného, základnou prekážkou podania 
žiadostí zo strany obce na získanie financií z eurofondov. A konečne, 
je treba dobudovať inžinierske siete aj v Krivom kúte. Bolo by pre-
to vrcholne nerozumné vynakladať nemalé finančné prostriedky do 
iných stavebných lokalít, kde nie je v blízkej budúcnosti perspektíva 
rozvoja individuálnej bytovej výstavby, aj keď v jednotlivých prípa-
doch, za podmienky zachovania zásad určených v územnom pláne,  
to bude možné.
 O ďalšom postupe budú občania po vyhotovení a schvále-
ní geometrického plánu včas informovaní.

Ako ďalej s individuálnou bytovou výstavbou v obci

JUDr. Jozef Domiňák, starosta obce
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	 Jozef Turčák absolvoval 
základnú ľudovú školu v rodnom 
Podbieli. Rodičia spolu s deťmi 
pracovali na majetku, ktorý vypla-
tili i prikúpili aj s pomocou peňazí, 
ktoré zarobili v Kanade. Deti, po 
čase, keď dospeli, založili si svoje 
rodiny. Staršia sestra Terézia sa 
vydala za Pavla Cibuľáka a spolu 
s manželom a početnou rodinou 
žila v Podbieli až do svojej smr-
ti. Mladší brat Ondrej sa oženil s 
Máriou Nábočíkovou. Narodil sa 
im syn Ján. Ondrej však zomrel 
mladý. Vdova Mária sa vydala 
za vdovca Jozefa Lofaja, Podbie-
lana žijúceho v Nižnej a stala sa 
matkou aj jeho štyroch detí. Syn 
Ján až do svojej smrti žil v Nižnej. 
Najmladší brat Štefan sa oženil s 
Máriou Lofajovou. Stal sa aktív-
nym občanom v rodnej obci. Bol 
dlhoročným členom Zboru činov-
níkov Spolumajiteľstva bývalých 
urbarialistov a po vzniku Jednot-
ného roľníckeho družstva v Pod-
bieli tam spolu s manželkou pra-
coval až do dôchodkového veku. 
Zomrel v rodnom Podbieli. 
 Jozef Turčák sa oženil s 
Júliou Hučalovou, dcérou Mateja 
Hučalu. Dňa 18. novembra 1930 
sa im narodila dcéra Mária Kan-
derková, rodená Turčáková. Jo-
zef sa však túžil vrátiť do svojho 
kanadského rodiska vo Fort Wi-

liam. V roku 1931 odcestoval do 
Kanady. V meste Trail, v rodisku 
významného hokejového repre-
zentanta Mateja Mike Bucknu, 
žil a pracoval so svojou rodinou 
jeho strýk Štefan Turčák. Jozef sa 
však rozhodol necestovať k strý-
kovi do Britskej Kolumbie, ale tak, 
ako si vždy prial, prišiel do rod-
ného Ontária. Usadil sa vo Fort 
Wiliam. Tu si našiel prácu a stal 
sa aj aktivistom v spoločenskom 
živote kanadských Slovákov. Bol 
členom spolku „Kanadskej Slo-
venskej ligy“. Veril, že po čase do 
Kanady pricestuje aj manželka 
Júlia s dcérou Máriou. V Podbie-
li sa obec rozvíjala podľa svojich 
možností. Koncom tridsiatych 
rokov bola vybudovaná asfaltová 
hradská. Nikto však netušil, že 
jej úlohou je vytvoriť podmienky 
pre Nemeckú armádu v útoku na 
Poľsko.
 V júni, roku 1939, Jozef 
Turčák vstúpil do Kanadskej ar-
mády. Stal sa členom 10. zboru vo 
Fort Wiliam. Služobne bol zarade-
ný k „Lake Superior Regimentu“. 
Ten bol súčasťou „The Regina 
Rifle Regimentu“ (Kráľovninho 
streleckého pluku). V Univerzitnej 
knižnici v Ottawe sa nachádza v 
oddelení archívu a špeciálnych 
kolekcií „Andrej Potocký Fonds“, 
fotografia troch kanadských voja-
kov vo Fort Wiliam z roku 1941. 
Na fotografii pod číslom P-X20-5-
35 sú vojaci rodom Slováci Štefan 
Matis, Jozef Turčák v strede a An-
drej Gáll. V snahe otvoriť tzv. Zá-
padný front bolo potrebné vycvičiť 
vojakov k útoku na oslobodenie 
Európy. Kanadské vojenské jed-
notky boli prevezené do Škótska, 
neskôr cvičili v oblasti britského 
Portsmouthu.
 Dňa 19. augusta 1942 
sa začala „Operácia Jubilee“, kto-
rej úlohou bolo obsadiť prístav na 
európskom kontinente, ktorý by 
bol schopný prevádzky na prija-
tie oslobodzovacích armád. Útok 
na mesto Dieppe vo Francúzsku 
dopadol katastrofálne. Z 5000 
nasadených kanadských vojakov 
zahynulo pri operácii 3379 vo-

jakov. Spojenci pochopili, že sa 
nemôžu spoliehať na podobnú 
formu boja. 
 V deň „D“, 6. júna 1944, 
bola zahájená „Operácia Over-
lord“, ktorej úlohou bolo masív-
nym obojživelným útokom podpo-
rovaným rozsiahlymi vzdušnými 
výsadkami a nasadením špeciál-
ne vycvičených jednotiek zame-
raných na jednotlivé nemecké 
pobrežné batérie a mosty, očistiť 
oblasť francúzskej Normandie. 
Celý úsek Normandie vojenskí 
plánovači rozdelili na úseky tzv. 
„Pláže – UTAH, OMAHA, GOLD, 
JUNO a SWORD. Úlohou 3. ka-
nadskej pešej divízie, pod vele-
ním kanadského generálmajora 
Rodney Fredericka Leopolda 
Kellera, bolo zaútočiť a oslobo-
diť od nepriateľa úsek nazvaný 
„Pláž JUNO“. Dňa 1. júna 1944 
v britskom prístavnom meste 
Portsmouth, jednotlivé brigády 
divízie začali s nastupovaním na 
dopravné vyloďovacie plavidlá. 
V tejto divízii bolo 15000 kanad-
ských vojakov a 9000 britských 
vojakov. Na tieto plavidlá nastúpil 
aj kanadský vojak, rifleman Jozef 
Turčák. V pláne vylodenia rozde-
lili „Pláž JUNO“ na dva menšie 
úseky, „Pláž MIKE na západe 
medzi francúzskymi obcami Gra-
ye-sur-Mer a Courseulles-sur-
Mer a „Pláž NAN“ na východe 
medzi obcami Bemières-sur-Mer 
a Saint-Aubin-sur-Mer. Menší z 
obidvoch podúsekov „MIKE“ sa 
ďalej delil na „GREEN a RED“ 
a podúsek „NAN“ na „WHITE a 
RED“. Útvarmi prvého sledu sa 
stali 1st Husars (6. kanadský tan-
kový pluk), Fort Garry Horse (10. 
kanadský obrnený pluk) s obojži-
velnými tankami a pešie pluky The 
Royal Winnipeg Rifles (Kráľovský 
Winnipedský strelecký pluk), The 
Regina Rifles Regiment (Kráľov-
nin strelecký pluk) s vojakom Jo-
zefom Turčákom, The Queen’s 
Own Rifles of Canada (Kráľovnini 
kanadskí strelci) a North Store 
– New Brunswick Regiment (No-
vobrunšvický peší pluk). 
	 	 	 	

	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	

 Kanadská 7. brigádna 
skupina pod velením kanadské-
ho brigádneho generála Harryho 
Wickwire Fostera sa vylodila na 
„Pláži MIKE“ a 8. brigádna sku-
pina pod velením kanadského 
brigádneho generála Kennetha 
Gaulta Blackadera na „Pláži 
NAN“. Každú brigádu podporovali 
obojživelné tanky. Spojenci robili 
na jednotlivé úseky letecké útoky 
- britské letectvo v noci a ame-
rické letectvo cez deň. Z mora 
útočili na „Pláž JUNO“ britské 
krížniky „Belfast“ a „Diadem“ a 11 
torpédoborcov, vrátane jedného 
torpédoborca Slobodných Fran-
cúzov „Combattante“ a dvoch ka-
nadských „Algonquin“ a „Sioux“. 
Počas ranného vyloďovania bolo 
poškodených 20 vyloďovacích 
plavidiel, spolu 90 z celkového po-
čtu 306 nasadených vyloďovacích 
plavidiel. Po vylodení Kanadská 
7. brigáda sa pustila do tvrdého 
boja o dedinu Courseulles-sur-
Mer, kde Nemci vybudovali silnú 
obranu. Väčšia časť dediny na 
východnom brehu rieky Seulles 
nebola bombardovaním Spojen-
cov poškodená. Znamenalo to, že 
hoci vojakov z pluku Regina Rif-
les podporovali paľbou tanky typu 
Sherman z kanadského 6. tanko-
vého pluku, vojaci, vrátane strelca 
Jozefa Turčáka museli zvádzať 
boj o každý dom. Podporovali ich 
aj obojživelné vozidlá Avre a tanky 
typu Centaur zo skupiny tankovej 
podpory námornej pechoty. Rota 
druhého sledu pluku Regina Rif-
les obišla Courseulles-sur-Mer a 
obsadila obec Reviere. Medzitým 

     Jozef Turčák (1905–1944) kanadský vojak, rifleman (strelec) 
H/46360, účastník bojov vylodenia Spojencov v Normandii.

(65 výročie „D – day“, Operácia Overlord)

Významní podbielanskí rodáci

							    Jozef Turčák narodený 8. mája 1905 vo Fort Wiliam (dnes Thunder Bay), Ontário, Canada, ako druhé dieťa 
podbieľanského roľníka, Ondreja Turčáka (1880–1937) a Justíny, rodenej Štestnej. Jeho súrodenci boli, staršia 
sestra Terézia Cibuľáková, rodená Turčáková (nar. 1903), brat Ondrej Turčák (nar. 1906) a najmladší brat Štefan 
Turčák (nar. 1911). Rodičia spolu s troma deťmi sa rozhodli vrátiť z Kanady do Podbiela. Najmladší brat Štefan sa 
narodil už na Slovensku.

Jozef Turčák   (1905-1944)               

pokračovanie na strane 8
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pokračovanie zo strany 3

jednotky z pluku Winnipeg a časť 
pluku Canadian Scotish obsa-
dili obce Vaux, Graye-sur-Mer a 
Sainte-Croix-sur-Mer. Túto obec 
bránil 2. prápor nemeckého 726. 
granátnickeho pluku, ktorému 
velil major Lechman. Major Lech-
man v boji so Spojencami padol 
a jeho pobočník bránil veliteľský 
bunker až do súmraku. Obdobne, 
keď útočil pluk De la Chaudière na 
obec Bény-sur-Mer, zastavila ho 
ťažká nemecká guľometná paľba 
s podporou protitankových kanó-
nov. Aj tento útok sa kanadským 
jednotkám podarilo prekonať. Ge-
nerálmajor Keller opustil veliteľské 
stanovište na britskej lodi Hilary a 
v obedňajších hodinách usporia-
dal svoju prvú tlačovú konferenciu 
na pôde Francúzska. Konferencia 
sa konala v malom ovocnom sade 
pri oslobodenej obci Bemières-
sur-Mer. Ľudí žijúcich v okolí 
„Pláže JUNO“ potešilo, keď zistili, 
že kanadskí vojaci, ktorí vyzerali 
ako britskí „Tomíci“ rozprávajú po 
francúzsky. Kanaďania takmer 
päť rokov sa zúčastňovali vojen-
ského výcviku vo Veľkej Británii. 
Deň „D“ sa pre nich stal šancou 
očistiť meno kanadských jedno-
tiek a uctiť si pamiatku zabitých 
spolubojovníkov z nevydarenej 
akcie pri Dieppe z augusta 1942. 

 Len čo sa kanadskí 
vojaci „Cannucks“ (v americkej 
angličtine hanlivá prezývka Ka-
naďanov francúzskeho pôvodu) 
dostali na francúzske územie, zo 
všetkých spojeneckých jednotiek 
sa dokázali najrýchlejšie presúvať 
smerom do vnútrozemia. Vyloďo-
vanie pokračovalo, kormidelníci 
vyloďovacích plavidiel však mali 
problémy s vrakmi a rôznymi pre-
kážkami na pobreží. So vzrasta-
júcim prílivom sa úsek pobrežia 
čoraz viac zapĺňal troskami. Že-
nisti si však poradili. Zamerali sa 
na mínové polia a v nich vyčistili 
priechody, kadiaľ vylodili záložnú 
brigádu so štyrmi delostreleckými 
plukmi a 3. tankovým plukom.  
 Vynikajúca Kanadská 
7. brigáda prerazila postavenie 
jedného z práporov nemeckého 
granátnického pluku a spojila sa 
s Britskou 50. divíziou pri obci 
Creully. Vzápätí sa jej podarilo 

obísť nemecké protitankové sta-
novištia a pri obci Le Fresne Ca-
milly dobyla cestu k mestu Caen a 
Arromanches. Kanaďania vrátane 
vojaka Jozefa Turčáka aj keď vy-
silení, predsa statočne plnili svoje 
bojové úlohy. Veliteľ Kanadskej 3. 
pešej divízie generálmajor R.F.L 
Keller sa usadil v obci Bény-sur-
Mer. Oslobodzovaný úsek „Pláž 
JUNO“ mal dĺžku asi 10 km. Ne-
meckému 736. granátnickemu 
pluku sa po prvom dni podarilo 
udržať pobrežie v dĺžke asi 4 km. 
To spôsobilo zamedzenie spoje-
nia Kanaďanov s Britskou 3. diví-
ziou na východe. 
 V tomto koridore Nemci 
udržali bojovú skupinu Nemeckej 
21. tankovej divízie, jednu pešiu 
rotu a šesť tankov z 1. práporu, 
192. pluku tankových granátnikov. 
Zodpovednosť za obranu pobrež-
nej línie mali 2. prápor 736. gra-
nátnickeho pluku s veliteľstvom 
v obci Tailleville a 726. pluk. Oba 
boli súčasťou 716. pešej divízie 
nemeckého generála Richtera. 
V týchto divíziách pôsobili starší 
vojaci, ale aj fanatickí nacisti a 
bývalí členovia tzv. „Hitlerjugend 
(Hitlerovej mládeže)“.
 Kanadská 3. pešia diví-
zia vybudovala predmostie a na 
breh prepravila 21.400 vojakov, 
3.200 vojenských vozidiel a 2.130 
ton vojenského materiálu. Pohre-
šovaných bolo 946 vojakov, z kto-
rých priamo v boji zahynulo 335. 
Ako sa predmostie zväčšovalo, 
plukovné stanovištia zdravotníc-
kej pomoci, zberné stanice a poľ-
né obväziská vytvorili potrebnú 
zdravotnícku infraštruktúru pre 
pozemné operácie. Každý vojak 
mal aspoň jeden poľný obväz pre 
prvú pomoc. Bol to absorpčný ba-
vlnený tampón spojený s pásom 
ovínadla, čo stačilo na zastavenie 
krvácania. Dostupné boli aj sul-
fonamidy na zasýpanie rán, kvô-
li zabráneniu otravy krvi. Vojaci 
mali zo sebou aj ampulky morfia 
na tíšenie bolesti. Ak vznikol len 
malý priestor, dostal zranený od 
zdravotníka antibiotický prášok a 
nové poľné obväzy. V prípade ak 
vojakovi bola aplikovaná dávka 
morfia, na čelo mu napísali pís-
meno „M“, aby sa predišlo ďalšej 
dávke, ktorá by mohla byť smrteľ-
ná. Zdravotníci už vtedy používali 
Penicilín, ktorý dokázal zabrániť 
sepse a tým uchrániť život zrane-
ného vojaka.  
 Strelcovi Jozefovi Tur-
čákovi, vojakovi Kráľovninho stre-
leckého pluku, Kanadskej 7. bri-
gády, 3. pešej divízie Kanadskej 
armády vo francúzskej Normandii, 
v oblasti Calvados, však zdravot-
níci nedokázali pomôcť. Dňa 9. 
júna 1944 podľahol zraneniam v 
boji s brániacimi pozostatkami bo-
jových jednotiek Nemeckej armá-

dy. Bol pochovaný na Kanadskom 
vojenskom cintoríne blízko obce 
Bény-sur.Mer. Dnes jeho telesné 
pozostatky sú uložené v hrobe, v 
bloku číslo „VI“ v prvej rade pod 
číslom „H 6“. Mnohí vojaci, ktorí 
sa nedostali na pevninu, prípadne 
boli zranení odvážaní naspäť do 
Anglicka a pri prevoze zomreli, 
boli pochovávaní priamo do mora. 
Pre posádky vojnových plavidiel 
bol obrad spojený s pohrebom do 
mora veľmi krátky. 
 Na pevnine to bolo po-
dobné. Kapitán Hicky, katolícky 
vojenský duchovný Noth Shore 
Regiment, Kanadskej 3. pešej 
divízie spomína: “Robili ste, čo 
ste museli. Pristúpili ste k umie-
rajúcemu kamarátovi a povedali 
ste mu, že zomiera. Dostalo sa 
vám súhlasné prikývnutie. Ak to 
bol rímsky katolík, dal som mu 
posledné pomazanie. Všetko sa 
robilo automaticky, pre každého 
zostal len okamih.“ Vojaka zvyčaj-
ne pochovali zabaleného do deky, 
alebo stanového dielca a miesto 
hrobu označili. Neskôr doplnili kríž 
s menom vojaka, hodnosti, vojen-
ské číslo, vek, dátum úmrtia, od-
znak pluku alebo zboru, prípadne 
jednu, či dve vety od rodiny. Na 
niektorých krížoch však zostal ná-
pis: „Vojak známy iba Bohu“.
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	
 Dňa 11. júna 1944 bol 
vojak Jozef Turčák aj v Kanade 
úradne vyhlásený za mŕtveho. V 
novinách „Kanadský Slovák“, čle-
novia Kanadskej Slovenskej ligy 
uverejnili pri tejto príležitosti člá-
nok, v ktorom sa uvádza: “Z Fort 
Williamu nám zdeľujú smutnú no-
vinu, že náš spolkový spolubrat 
Jozef Turčák padol v boji za našu 
adoptovanú vlasť a slobodu náro-
dov. ...V nebohom bratovi Jozefo-
vi Turčákovi máme prvého člena 
Kanadskej Slovenskej ligy, ktorý 
priniesol najvyššiu obeť na oltár 
vlasti a národa. ...Tlmočíme jeho 
pozostalej rodinke a príbuzným 
našu najúprimnejšiu a prehlbokú 
sústrasť v mene členstva Kanad-
skej Slovenskej ligy a slovenské-
ho ľudu vôbec. ...Kanadská Slo-
venská liga povždy bude vďačne 
pamätať, že bol prvým z jej radov, 
ktorý životom  spečatil svoju lásku 

k slobode a oddanosť k ideálom 
ľudstva. Česť jeho pamiatke!“
 V Londýne z Bucking-
hamského paláca, v čase po pr-
vom dni „D – day“ prehovoril do 
rozhlasu aj britský panovník kráľ 
Juraj VI, kde uviedol: “V tomto 
historickom okamihu nie je nikto 
z nás príliš zaneprázdnený, prí-
liš mladý ani príliš starý, aby sa 
nezúčastnil celonárodnej nočnej 
modlitby, keď sa toto križiacke 
ťaženie vydáva na pochod. Ak z 
každého miesta, z domova aj to-
várne, od mužov a žien každého 
veku, mnohých rás a povolaní 
vzídu naše úpenlivé prosby, po-
tom dá Boh teraz, aj v nie príliš 
vzdialenej budúcnosti, aby sa na-
plnili predpovede starodávneho 
žalmu – Pán dá silu svojmu ľudu. 
Pán dá svojmu ľudu požehnanie 
mieru.“
 Vo vysielaní na BBC 
Radio-Londres pre francúzsky 
ľud vystúpil aj francúzsky gene-
rál Charles de Gaulle (neskorší 
francúzsky prezident 1958-1969): 
“Začali sme najväčšiu bitku. Sa-
mozrejme je to bitka o Francúz-
sko a boj francúzskeho ľudu... 
Francúzsko, ktoré bolo deptané 
viac než štyri roky, však nebolo 
zrazené a premožené, stále sto-
jí... Cez mračná našej krvi a na-
šich sĺz presvitá slnko našej vzne-
šenosti.“
 Americký generál 
Dwight David Eisenhower (nes-
korší americký prezident 1953-
1961), prezývaný „Ike“ nebol naj-
lepším taktikom, ale bol skvelým 
vodcom tímu a diplomatom schop-
ným spojiť v práci pre spoločnú 
vec aj nepoddajné a svojrázne 
osobnosti. V spoločnom hlavnom 
stane dal dohromady mužov rôz-
nych národností, s rôznym stup-
ňom skúseností. V severozápad-
nej Európe prevzal vrchné velenie 
nad armádami britského poľného 
maršala Sira Bernarda Law Mont-
gomeryho a amerického generála 
Omara Bradleyho. Pod jeho ve-
lením spojenecké vojská porazili 
nepriateľa a dosiahli vytúžený 
pokoj. Sloboda európskych náro-
dov však bola vykúpená za cenu 
mnohých obetí. 
 Mnohým deťom a vnu-
kom nebolo umožnené vyrásť 
v náručí svojho otca, či starého 
otca. Je však veľkou cťou aj po 
65. rokoch si spomenúť a vzdať 
úctu vojakovi, ktorý obetoval svoj 
mladý život za svoju rodinu a 
svojim hrdinstvom povýšil aj svo-
ju obec Podbiel, Oravskej župy, 
malého Slovenska na významné 
miesto, ktoré sa nenápadne zapí-
salo vo vojenskej histórii Kanady.

pokračovanie na strane 5
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Canadian Blood

This poetry was written by Joe Jerome
while in hospital in Colechester, Eng.
between June and August, 1944.

There were no stars
to greet us that early morning,
Just machine gun bullets at dawn.
Dead and wounded lying on the beaches,
Canadian blood running red in the sand.

Grey, cloudy French skies
above us,
Angry Norman seas behind.
German soldiers „dug in“ in
front of us,
Fighting o´er the same
foreign land.
Battleships firing bright off
the water,
Fighter planes high
overhead
Shot and shells screaming in
the dawning,
Canadian blood running red
in the sand.

Braver hearts never left their
homeland.
To fight on some far foreign shore
Dead and wounded lying on the beaches
Canadian blood running red in the sand.

When the great war of might is over
And I´m home with my loved ones
once more.
Know I´ll never forget that sad
dawning
When Canadian blood ran so red in
Norman sands.

Joe Jerome served with the Regina
Rifle Regiment.

Kanadská krv

Báseň napísal Joe Jerome
v nemocnici Colechester, Anglicko
medzi júnom a augustom 1944.

Tam neboli žiadne hviezdy
vítalo nás len skoré ráno,
na svitaní guľky z guľometu padali
telá mŕtvych a ranených pláže zasypalo,
pobrežie kanadskou krvou sa červenalo.

Šedivá, oblačná francúzska
obloha nad nami,
rozhnevané Normanské more za
nami,
nemeckí vojaci v zákopoch pred
nami,
o cudziu zem sa bojovalo.
Vojnové lode streľbou ožiarili
vodu,
stíhacie lietadlá vysoko
v povetrí
svitanie granátmi a výstrelmi
zasvišťalo,
pobrežie kanadskou krvou sa 
červenalo

Statočné srdcia nikdy neopustia svoju
vlasť.
Ani v boji na vzdialenom cudzom brehu,
telá mŕtvych a ranených pláže zasypalo,
pobrežie kanadskou krvou sa červenalo.

Keď nezmyselná veľká vojna sa skončí,
ja túžim byť doma so svojimi milovanými
aspoň raz.
Viem, že nikdy nezabudnem na to
smutné ráno,
keď Normanské pobrežie kanadskou
krvou sa červenalo.

Joe Jerome slúžiaci v Kráľovninom
streleckom pluku.

                                Text a foto  JTP

 Ako sme už v minulosti avizovali, chceme všetkých ob-
čanov priebežne informovať o tom, ako sa darí postupovať vo 
veci pozemkových úprav – komasácie v obci.  
Všetci známi vlastníci boli buď Obvodným pozemkovým úradom 
v Námestove alebo tunajším obecným úradom písomne oslovení 
vo veci ich záujmu o vykonanie komasácie. Niektorí aj viackrát. 
Celkom bolo pozemkovým úradom zistených 748 vlastníkov. 
Z toho bolo 342 vlastníkov s trvalým pobytom v obci Podbiel, 
214 vlastníkov s pobytom mimo obce Podbiel a 192 vlastníkov 
bolo neznámych. Na výzvy o vyjadrenie sa ku komasácii dalo 
súhlasné stanovisko 311 vlastníkov, z toho priamo na pozemko-
vý úrad zaslalo svoje vyjadrenie 57 vlastníkov, na obecný úrad 
254 vlastníkov. Po vyhodnotení prieskumu záujmu o vykonanie 
komasácie pozemkovým úradom bol zistený záver, že záujem 
o vykonanie komasácie prejavilo 50,04 % vlastníkov (po odpo-

čítaní 132 zomretých vlastníkov), čo je stav dostatočný, aby sa 
vo veci mohlo ďalej pokračovať. Za predpokladu vykazovania 
súhlasných stanovísk neznámych vlastníkov, ktorých zastupuje 
Slovenský pozemkový fond, a ktorý dal kladné stanovisko, je per-
centuálne vyjadrenie súhlasu podstatne vyššie, a to až 81,6%. 
Toto percentuálne vyjadrenie záujmu o vykonanie komasácie v 
našej obci je treba považovať za rozhodujúce. 
Je teda reálne ďalšie pokračovanie v jednotlivých opatreniach, 
čo však už teraz má v rukách Obvodný pozemkový úrad v Ná-
mestove. Treba veriť, že všetky nasledujúce rozhodnutia vo veci 
budú odporúčajúce, až po súhlasné stanovisko Ministerstva pô-
dohospodárstva SR, a to aj napriek tomu, že v súčasnej dobe je 
všetko ovplyvnené nedostatkom finančných prostriedkov.

Ako postupuje komasácia ?

JUDr. Jozef Domiňák, starosta obce

 Miestny spolok Sloven-
ského červeného kríža v rámci 
prevencie a starostlivosti o našich 
občanov zorganizoval v mesiaci 
jún v priestoroch obecného úradu 
akciu zameranú na meranie cho-
lesterolu a hladiny cukru v krvi. 
Zúčastnili sa ho štyridsiati spolu-
občania, medzi nimi aj niekoľko 
žiakov základnej školy v Podbieli. 
Súčasťou vyšetrenia krvi bola aj 
odborná konzultácia o namera-
ných výsledkoch a životospráve s 
pani doktorkou Vasiľovskou.
 Prostredníctvom tých-
to novín sa chcem ešte vrátiť k 
májovej brigáde v sadení strom-
čekov. Urbár v Podbieli pre nás 
zabezpečil sadenice, určil lokalitu 
a naše členky tak mohli aktívne 
prispieť k zalesňovaniu nášho 
chotára. Všetkým sa chcem touto 
cestou poďakovať. Verím, že ak-
tivitám nášho Spolku ešte nie je 
koniec. Určite vás budeme o nich 
informovať.

    Drahomíra Moresová, predseda MS SČK

Aktivity MS SČK
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	 3.augusta	ŠKP	hosťoval	v	pohárovom	zápase	ŠK	Trstenú.	ŠK	
Podbiel	 -	ŠK	Trstená	7:0	(3:0).	ŠKP	má	od	začiatku	prevahu,	ktorá	sa	
stále	 stupňuje.	 Hostia	 sa	 len	 ojedinelými	 útokmi	 dostávajú	 ku	 bránke,	
ktoré	však	obrana	ľahko	odráža.	V	tomto	zápase	prvýkrát	v	drese	ŠKP	
nastúpili	Kubínec	a	Repček.	Skórovali:	Kanderka	II.,	Krafský	II.,	Kubínec	
po	2	a	Repček	1.	V	predzápase	 rezerva	ŠKP	porazila	FC	Jasenovú	v	
pomere	5:1.	Skórovali:	Sroka,	Pazdúr	I.	po	2	a	Lukáčik	II.
	 V	pohárovej	súťaži	sa	v	roku	1947	zúčastnilo	8	mužstiev,	kde	
ŠKP	skončil	na	4.	mieste	za	Kraľovanmi,	Dolným	Kubínom	a	Tvrdoší-
nom.	Námestovo,	Trstená,	Veličná	a	Or.Podzámok	skončili	až	za	nami.
	 V	majstrovskej	 súťaži	 sa	v	 roku	1947	zúčastnilo	7	mužstiev.	
ŠKP	sa	nedarilo	a	skončilo	v	súťaži	na	predposlednom	6.	mieste.	18.sep-
tembra	1947	zohral	ŠKP	v	Kraľovanoch	svoj	posledný	majstrovský	zá-
pas,	v	ktorom	sa	ŠKP	takmer	postaral	o	prekvapenie,	keď	skoro	doviezol	
obidva	body	z	horúcej	kraľovianskej	pôdy.	ŠKŽ	Kraľovany	strelili	víťazný	
gól	až	5	minút	pred	koncom	z	jedenástky.	Za	ŠKP	dal	jediný	gól	Šefčík	
asi	z	20	metrov.	Bol	to	tzv.	ukážkový	gól	a	pochádzal	z	tých	„Švicovských“	
bômb	aké	dával	na	vrchole	svojej	výkonnosti.	
	 Celková	bilancia	za	rok	1947:	Tento	rok	patril	medzi	najaktív-
nejšie	roky	ŠKP.	Inventár	klubu	sa	doplnil	o	bránky so sieťami,	čo	ŠKP	
za	svojho	účinkovania	ešte	nemal.	ŠKP	zohral	v	tomto	roku	20	futbalo-
vých	 zápasov	a	1	 vyhral	 kontumačne,	 nacvičil	 dve	divadlá,	 usporiadal	
dve	zábavy	v	prírode	a	niekoľko	v	miestnostiach	J.	Krafského,	alebo	Po-
travného	družstva.	Z	týchto	20-tich	futbalových	zápasov	ŠKP	vyhral	iba	
5	(čo	je	veľmi	smutné),	4	remizoval	a	11	prehral.	Celkové	skóre	však	i	
oproti	 toľkým	prehrám	 je	aktívne	44:40.	Futbalové	 zápasy	 sa	delia	 na	
majstrovské,	pohárové	a	priateľské.	Najlepšie	si	ŠKP	viedol	v	pohárovej	
súťaži,	kde	3	zápasy	vyhral,	2	 remizoval	a	2	prehral	s	aktívnym	skóre	
19:6.	Z	9-tich	priateľských	zápasov	vyhral	iba	1.	V	tomto	roku	ŠKP	repre-
zentovalo	celkovo	31	hráčov.	Všetky	zápasy	neodohral	nikto.	Najlepšími	
strelcami	mužstva	boli	Šefčík	s	11	gólmi	a	Ján	Krafský	so	7	gólmi.	

	 31.decembra	1947	bola	zvolaná	valná	schôdza	na	ktorej	bol		
za	predsedu	zvolený	opäť	 Jozef	Krafský.	Nové	vedenie	 si	 vytýčilo,	 že	
rok	1948,	20-te	výročie	od	založenie	klubu,	čo	najlepšie	vyplní	rôznymi	
programami	a	vyvrcholí	 to	v	 júli,	kedy	budú	oslav	20-teho	výročia	a	pri	
tejto	príležitosti	ŠK	Podbiel	bude	hosťovať	nejaký	divízny	klub.	
	 1.februára	1948	ŠKP	usporiadal	I.	maškarný	ples,	na	ktorom	
sa	zúčastnil	 aj	 podpredseda	SNR	p.	Baláž.	Čiastka	domáceho	obyva-
teľstva	však	dostatočne	nepochopila	maškarný	ples,	a	preto	nie	je	divu,	
že	sa	tam	stali	rôzne	neprístojnosti,	ako	napríklad	strhnutie	masiek.	Cel-
kový		počet	masiek	nebol	veľký,	len	14.	Tri	najlepšie	masky	boli	odmene-
né.		Po	odchode	masiek	bola	obyčajná	zábava.
	 18.apríla	1948	dramatický	odbor	ŠKP	zahral	operetu	 „Pozor	
na	 vlak“.	Táto	 opereta	 bola	 prvou	operetou,	 ktorá	 sa	 hrala	 v	Podbieli.	
Nikdy	predtým	sa	opereta	v	Podbieli	nehrala.	Bola	zahratá	v	rámci	20.	
ročného	 jubilea	 trvania	spolku.	Opereta	sa	zahrala	dvakrát	v	novopo-
stavenej škôlke.	Pri	 nej	 účinkovala	hudba	z	Trstenej.	Po	obidva	 razy	
bola	škôlka	úplne	plná.	Najlepším	hercom	na	javisku	bol	Jozef	Dvorský	
a	u	dievčat	Mária	Švábová.	O	17,00	hod	v	miestnostiach	hostinca	Joze-
fa	Krafského	ŠKP	usporiadal	zábavu	za	účinkovania	podbielanskej	dy-
chovky.	V	ten	istý	deň,	kedy	bola	zahratá	opereta,	futbalisti	ŠK	Podbiel	
v	„polátanej“	zostave	tesne,	ale	zaslúžene	vyhrali	v	Or.	Podzámku.	ŠK	
„Orava“	Or.	Podzámok	-	ŠK	Podbiel	1:2	(1:0:).	Góly	Golát	I.	a	Krafský.	
Týmto	víťazstvom	ŠK	Podbiel	získal	prvé	body	v	majstrovskej	súťaži	II.	
triedy.
	 25.apríla	zohral	ŠKP	ďalší	majstrovský	zápas	s	ovekým	riva-
lom	ŠK	Trstená,	ktorý	vyhral	zvlášť	zásluhou	výborného	Kyptu	v	bráne.	

Zápas	bol	obojstranne	tvrdý	a	hostia	ho	chceli	stoj	čo	stoj	vyhrať.	V	pr-
vom	polčase	Kanderka	 strieľa	 vedúci	 gól.	 Kapitán	Trstenej	 hovoril,	 že	
to	bol	prvý	i	posledný	gól	do	trstenskej	bránky,	lež	druhý	polčas	ukázal	
opak.	V	druhom	polčase	Kontra	padákom	prekonal	druhýkrát	brankára	
hostí.	Do	konca	zápasu	skóroval	ešte	dvakrát	Šefčík.
	 9.mája	1948	ŠKP	nastúpil	proti	vedúcemu	mužstvu	tabuľky	ŠK	
Tvrdošín.	ŠK	Tvrdošín	-	ŠK	Podbiel	2:1	(2:1).	Jediný	gól	za	ŠKP	dal	Kan-
derka.	
	 16.mája	1948	zohral	ŠKP	ďalší	zápas	na	tvrdošianskom	ihris-
ku,	nakoľko	ihrisko	ŠKP	sa	nanovo upravuje,	ktorý	sa	vďaka	streleckej	
smole	 útočníkov	 Podbiela	 skončil	 víťazstvom	 Kraľovian.	 ŠK	 Podbiel	 -	
ŠKŽ	Kraľovany	1:2.	Na	tomto	zápase	podbielanské	mužstvo	povzbudzo-
valo	obecenstvo	z	Trstenej,	lebo	víťazstvom	Podbiela	by	sa	ŠK	Trstená	
stala	majstrom	II.	triedy	Oravskej	oblasti.	Jediný	gól	dal	opäť	Kanderka.
	 27.júna	1948	ŠKP	zohral	v	Kraľovanoch	prvý	pohárový	zápas,	
ktorý	zaslúžene	prehral,	keď	ho	domáce	mužstvo	až	na	niektoré	chvíle	
zatlačilo	do	defenzívy.	Góly:	Lenart	a	Matěja.
	 4.	a	5.júla	oslávil	ŠK	Podbiel	20	rokov	trvania	spolku.	Cez	tieto	
dva	dni	ŠKP	usporiadal	ping-pongový	turnaj,	volejbalový	zápas	a	futba-
lové	zápasy	s	rezervou	majstrovského	mužstva	Slovenska,	ŠK	Bratisla-
vou.	
	 4.júla	o	8,00	hod	začal	ping-pongový	turnaj	za	účasti	ŠK	Bra-
tislava,	vojakov	D.	Kubína,	ŠKP	I.	a	ŠKP	II.	Podľa	rozlosovania	k	prvé-
mu	zápasu	nastúpil	ŠK	Bratislava	proti	vojakom	D.	Kubína.	Zápas	ľah-
ko	vyhral	ŠK	Bratislava	v	pomere	5:0.	V	druhom	zápase	prvé	mužstvo	
ŠKP	 	 v	 zložení	 Dlholucký,	 Vlčák,	 Šefčík	 porazilo	 druhé	mužstvo	 ŠKP	
(Ján	Krafský,	Vrchovina,	Kanderka)	v	pomere	5:1.	Do	finále	 turnaja	sa	
kvalifikovalo	teda	ŠK	Bratislava	a	ŠK	Podbiel	I.	Podbielanskú	trojku	však	
stihol	ten	istý	osud,	čo	vojakov	z	Kubína	a	prehrali	tým	istým	pomerom	
5:0.	O	14,00	hod	popoludní	 	bol	volejbalový	zápas	ŠKP	proti	vojakom	
z	D.	Kubína.	Narýchlo	zohnaná	a	nezohratá	podbielanská	šestka	dlho	
odolávala	vojakom,	ale	musela	sa	zmieriť	s	porážkou	3:0.	Podbielanská	
šestka:	Krafský,	Šefčík,	Schmidt,	Brandobour,	Dlholucký,	Lenart.			
	 4.júla	1948	už	o	15,00	hod	na	novoupravenom	hrisku	sa	tlačilo	
asi	3.000	ľudí	 ,	hoci	samotný	zápas	bol	o	17,00	hod.	Z	toho	vidieť,	že	
o	 štart	 bratislavského	mužstva	 v	Podbieli	 bol	 na	Orave	 veľký	 záujem.	
Pred	zápasom	bol	na	hrisku	víťazovi	ping-pongového	turnaja	odovzdaný	
pohár,	 tiež	aj	vojakom	za	víťazstvo	vo	volejbale.	Potom	mal	k	športov-
com	preslov	predseda	ligovej	komisie	Mazúr.	Po	preslove	ligový	rozhod-
ca	Baláž,	jeden	z	najlepších	v	ČSR,	dáva	píšťalkou	znamenie	k	začatiu	
zápasu.	ŠK Podbiel - ŠK Bratislava 0:8.	Tak	v	prvom,	ako	aj	v	druhom	
polčase	predviedli	hostia	prízemný	technický	futbal,	na	ktorý	naše	muž-
stvo	vôbec	nestačilo.	Zostava	ŠKP:	Kypta	 -	Kanderka	 I.,	Kanderka	 II.,	
-	Nábočík,	Schmidt,	Krafský	II.,	Matěja,	Šefčík,	Lenart,	Vlčák,	Kokles.

	 5.júla	1948	o	16,00	hod	za	prítomnosti	asi	2.500	divákov	ŠK	
Podbiel	 zohral	 druhý	 priateľský	 futbalový	 zápas	 s	 ŠK	Bratislavou.	ŠK 
Podbiel - ŠK Bratislava 1:5 (0:4).	 	 Pred	 zápasom	 poslanec	 Vojtek	
Török	zhodnotil	význam	ŠKP,	hovoriac,	že	20	rokov	trvania	klubu	je	na	
tak	malú	dedinku	veľkou	vzácnosťou.	Hostia	k	tomuto	zápasu	nastúpili	v	
pozmenej,	ale	silnejšej	zostave,	keď	hrali	další	traja	ligoví	reprezentanti.	
Nastúpil	aj	Arpáš,	ktorý	hral	aj	za	najlepší	taliansky	klub	Juventus	Toríno	
stredného	útočníka.	Domáci	sa	tiež	posilnili	dvoma	hráčmi	z	ŠK	Trstená	
Rácikom	a	Nitranom.	Čestný	úspech	domácich	vsietil	Lenart.	Rozhodo-

Vzadu J. Krafský s pohármi, Mazúr predseda ligovej hracej komisie, Baláži 
ligový rozhodca, Štofi vedúci ŠK Bratislava                                                                  
                                                                                        Foto: kronika ŠK Podbiel

HISTÓRIA ŠK PODBIEL   (1947 - 1948)

pokračovanie na strane 7



strana 7 História ŠKP Podbiel

val výborne divízny rozhodca Ferenci, niekdajší hráč ŠKP. Po zápase 
ŠKP usporiadal „Letnú zábavu“ v prírode. 

 18.júla 1948 zohral ŠKP ďalší pohárový zápas na rozmoknu-
tom teréne, nakoľko pred zápasom bol prudký dážď. ŠK Podbiel - ŠK 
Námestovo 2:2 (0:1). K zápasu nastúpilo mužstvo len s desiatimi hráčmi, 
no napriek tomu malo drtivú prevahu. Góly: Šefčík 2. Treba ešte pripo-
menúť, že domáce mužstvo v priebehu hry zahodilo dve jedenástky. V 
predzápase sa stretli dorasty obidvoch mužstiev. Vyhral fyzicky silnejší 
dorast z Námestova v pomere 2:1. Za domácich jedinú bránku dal Sro-
ka. 
 1.augusta 1948 sa stretli ŠK Trstená - Šk Podbiel 1:2, kde hos-
tia zaslúžene vyhrali. Za ŠK Podbiel dal obidva góly Lenart. Po zápase 
boli hráči ŠKP spolu s rozhodcom vyprevadení v daždi skál. 
 29.augusta 1948 hral ŠKP vo Veličnej veľmi dôležitý zápas, 
ktorý sa hral i ako majstrovský, i pohárový. ŠK Veličná - ŠK Podbiel 4:5 
(3:1). Hostia nastúpili k zápasu ako favoriti a podceňovali súpera, čo sa 
im v prvom polčase vypomstilo. Druhý polčas bol opakom prvého. Pod-
bielanské mužstvo hrá ako vymenené. Lopta ide z nohy na nohu, až 
pred bránku Veličnej. Po vyrovnaní gólmi Šefčíka, ŠKP stále útočí, takže 
nakoniec vedie 5:3. Zápas sa hral vo veľmi búrlivom prostredí a po zá-
pase bol rozhodca inzultovaný z radov Veličnianských hráčov. Za ŠKP 
skórovali: Šefčík, Lenart, Matěja.
 12.septembra 1948 zohralo naše futbalové mužstvo zápas s 
najsilnejším mužstvom súťaže ŠK Tvrdošín, ktorý prehralo. ŠK Podbiel - 
ŠK Tvrdošín 4:5. Hoci naše mužstvo bolo cez celý zápas lepšie, prehralo 
vinou slabo chytajúceho brankára (Pazdúr), ktorý nebol ani dostatočne 
telesne silný na takýto zápas. Hostia strelili víťazný gól 5 minút pred kon-
com z pokutového kopu. Góly: Šefčík, Matěja, Lenart.
 3. októbra 1948 zohralo naše mužstvo posledný majstrovský 
futbalový zápas na domácom hrisku proti odvekému rivalovi ŠK Trstenej. 
ŠK Podbiel - ŠK Trstená 2:1. Čo nesmieme zabudnúť, je to, že tento zá-
pas bol jeden z najslušnejších zápasov v histórii súperenia týchto dvoch 
mužstiev. Obidva góly v zápase dal Šefčík. Týmto víťazstvom naše muž-
stvo skončilo v majstrovstvách oravskej oblasti druhé miesto po Tvrdo-
šíne, pred Veličnou, Trstenou, Or. Podzámkom a na poslednom mieste 
skončilo Námestovo. Naše mužstvo v tomto roku zohralo 18 zápasov, z 
ktorých osem vyhralo, dve remizovalo a deväť prehralo (2 prehry s ŠK 
Bratislavou) s pasívnym skóre 50:56. Najlepším strelcom mužstva bol 
Šefčík pred Lenartom a Kanderkom.
 31.decembra 1948 za prítomnosti členstva boli zvolení noví 
funkcionári a to už ako funkcionári nie „ŠK“, ale Sokol Podbiel. Predse-
dom na rok 1949 sa stal Štefan Nabočík, osvedčený športový pracovník 
a stály hráč futbalového mužstva. Tajomníkom bol zvolený Jozef Krafský, 
ktorého môžeme a musíme považovať za najplatnejšieho funkcionára od 
zrodenia klubu. 
 Hodno spomenúť úspechy, ktoré dosiahol dramatický odbor 
Sokol Podbiel 30.januára 1949 v Podbieli a o týžden zase v susednej 
obci Krivej, veselohrou „Strýčko“, ktorú obecenstvo odmenilo veľkým 
potleskom. Vzácnejšie je však umiestnenie na okresných divadelných 
pretekoch v Trstenej. Sokol Podbiel za účasti viacerých odborov obsadil 
v skupine C prvé miesto a členka Mária Turčáková získala titul druhej 
najlepšej herečky v okrese. 
 3.apríla 1949 odohral Sokol Podbiel prvý tohtoročný futbalový 
zápas v Černovej. Sokol Černová - Sokol Podbiel 5:1 (3:0). K zápasu 

nastúpilo mužstvo bez prípravného tréningu, lebo počasie nedovolilo    
žiadnu prípravu. V mužstve sa objavili mladí hráči ako Líška, Pazdúr a 
Scheling. Z Podbiela podal dobrý výkon Kypta, 
v bráne, ktorý chytil viacej nebezpečných striel. 
Ďalej sa páčili Nabočík, Golát a v druhom pol-
čase zahral aj Líška. 
  10.apríla 1949 sa stretli Sokol Párni-
ca - Sokol Podbiel 3:2 (2:1). K zápasu nastúpili 
hostia oslabení o brankára Kyptu a dobrého 
útočníka Goláta. Nadpriemerný výkon tak v 
prvom, ako aj v druhom polčase podal Kan-
derka, ktorý veľmi dobre zaskočil brankára, 
trikrát po sebe vykopáva loptu z bránky a tým 

zneškodňuje námahu 
domácich. Do konca 
zápasu je neprekona-
teľnou prekážkou pre 
domácich útočníkov, 
lebo im všetko berie, 
odbíja buď nohou, 
alebo hlavou. 
 1.mája 1949 zohral Sokol Podbiel trénin-
gový futbalový zápas 
s kombinovaným 
mužstvom Nižnej. 
Sokol Podbiel - Niž-
ná 0:7 (0:2). Podbiel 

nastúpil s mladými 
hráčmi a na celej   

čiare sklamal. Príčinou je asi to, že sa zúčast-
nili na oslavách 1.mája v Trstenej, a k zápasu 
nastúpili skoro všetci v „dobrej nálade“.
 26.mája sa zišli členovia Sokol Pod-
biel, aby zvolili nový výbor, nakoľko predseda 
Štefan Nabočík odišiel k vojsku, tajomník Jozef 

Krafský bol preložený a odsťahoval sa z Pod-   
biela. Pokladník Kontra je tiež už len malú dobu 
doma, preto bola táto schôdza nutná. Novozvo-
lený výbor: predseda ostal Štefan Nabočík. Za 
jeho neprítomnosti ho 
zastupuje Jozef Vasek, 
učiteľ. Tajomníkom sa 
stal Vladimír Števonka, 
pokladník Peter Šutek a 
Peter Lofaj.
 12.júna 1949 sa 
odohral majstrovský 
futbalový zápas v Tvr-
došíne, ktorý skončil za-

slúženým výťazstvom Podbiela, ktorý sa lepší od 
zápasu k zápasu. Sokol Tvrdošín - Sokol Podbiel 
2:4 (0:2). Góly: Golát 2, Kubinec, Pazdúr. Podbiel 
tentokrát zabral a víťazstvo si pekne zaslúžil. Ako 
jednotlivci vynikli v obrane Mintál, v zálohe Kan-
derka a v útoku Ján Pazdúr s Golátom.

HISTÓRIA ŠK PODBIEL   (1948 - 1949)

        Z kroniky ŠK Podbiel spracoval Ľ. Franko, foto kronika ŠK Podbiel

pokračovanie zo strany 6

Jozef Sroka

Jozef Šefčík

Dr. Ján Krafský

Ján Pazdúr

Ondrej Golát - Žuffa

Mužstvo ŠK Podbiel v r. 1949
Stojaci od ľava: Kanderka, Kudyn, Kubínec, Sroka, Golát, Krafský
Kľačiaci: Líška, Kontra     Tretí rad: Pazdúr, Mintál a Betuštiak
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 LETO vo VYSOKÝCH TATRÁCH a PIEŠŤANOCH 
17% ZĽAVA NA VŠETKY POBYTY do 11.7.2009 !!! 

Hotel Kriváň – Vysoké Tatry - Podbanské 
 
 
 
 
 

 
Clubhotel Nezábudka – Vysoké Tatry – Tatr. Štrba 
 

LETO 2009  Senior Dospelý Dieťa 

4 noci / 5 dní 159,00 € 177,59 € 89,46 € 

5 nocí / 6 dní 184,23 € 207,46 € 111,53 € 

6 nocí / 7 dní 217,75 € 245,63 € 133,61 € 

7 nocí / 8 dní 251,28 € 283,81 € 155,68 € 

Rodinná atmosféra, vlastná MINI ZOO a RYBNÍKY! 

Hotel Eden - Piešťany 
 

 
 
 
 

      DETI DO 5,99 ROKOV ZDARMA !!!! 
V cene je zahrnuté: 

 Ubytovanie na izbe s balkónom 
 Polpenziou (raňajky a večere formou bohatého bufetu ) 
 Vstup do Wellnes sveta každý deň 
 Solárne slnenie s UV žiarením na podporu metabolizmu a proti prechladnutiu 
 1x procedúra denne priamo v hoteli podľa rozčasovania pracovníkmi Relaxu c 
 Večer tanca a zábavy a v Piešťanoch Grilovačka na streche! 
 V Tatrách vstup do bazéna s protiprúdom každý deň 
 Wi-fi v objekte 

 
TEL:   +421 52 4484 838        www.hotel-nezabudka.sk     recepcia@hotelnezabudka.sk  
TEL:   +421 33 7725 009  www.hoteleden.sk   recepcia@hoteleden.sk  
TEL:   +421 52 449 01 43  www.hotel-krivan.sk  hotel@hotel-krivan.sk 
CA KRYŠTOF TRAVEL, Štúrova 7, Košice  TEL: 0917 637 206 travelke@kuboff-krystoff.sk 

LETO 2009  Senior Dospelý Dieťa 
4 noci / 5 dní 91,20 € 100,00 € 50,80 € 

5 nocí / 6 dní 114,00 € 125,00 € 63,50 € 

6 nocí / 7 dní 136,80 € 150,00 € 76,20 € 

7 nocí / 8 dní 159,60 € 175,00 € 88,90 € 

 LETO 2009 Senior Dospelý Dieťa 

4 noci / 5 dní 123,40 € 157,33 € 93,82 € 

5 nocí / 6 dní 153,88 € 196,24 € 117,28 € 

6 nocí / 7 dní 184,36 € 235,16 € 140,74 € 

7 nocí / 8 dní 214,83 € 274,07 € 164,19 € 

Verným      
klientom 
ZĽAVA 7%!!! 

All inclusive 

29 € / deň ! 
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okolo rytierov, ktorí ukázali 
deťom ako sa 
strieľa z luku 
a šermuje. 
Potom sme 
sa presunuli 
k začarovanej 
koze, zlej je-
žibabe a pra-
siatku. Dávali 
deťom rôzne 
hádanky, ale 
naše šikovné 
deti ich hravo 
rozlúštili. Na-
koniec sme 
našli vytúženú 
princeznú, s 
ktorou sme si 
zaspievali, videli sme ženičky, 

ktoré prali bielizeň v dreve-
ných korytách dreveným pies-
tom. Celá prehliadka najmä 
pre malé deti nebola jedno-
duchá. Schodov,    ktoré   mu-
seli    prejsť,  bolo veľmi veľa. 
Našťastie, všetci  to v zdraví 
zvládli a unavení škôlkari na-

pokračovanie z úvodnej strany

ŽIACI ZÁKLADNEJ ŠKOLY 

Úspešní predškoláci

Rozprávkový hrad

DETI MATERSKEJ ŠKÔLKY BOJ O HRAD

 Každý deň sa deti zhromaždili v popoludňajších hodinách  
v priestoroch športovej haly alebo školského ihriska, kde boli pre 
ne pripravené rôzne sta-
novištia a úlohy ako napr. 
kreslenie na cestu, sklada-
nie obrázkov z vrchnákov 
plastových fliaš, turistický 

pochod či športové hry a tance. Po-
ďakovanie patrí mládežníkom zo 
spoločenstva Znovuzrodenie, ktorí 
sa aktívne podieľali na príprave 
zábavných popoludní. Vďaka tejto 
akcii sa nám  aspoň na pár hodín 

podarilo, aby deti „vypli telku a zapli seba.“

                                                                            Text a Foto: Mgr.Júlia Turčáková

Vypni „telku“ zapni seba
pokračovanie z úvodnej strany

   pokračovanie na strane č. 10

	 Naša materská škola sa v priebehu školského roka zapo-
jila do environmentálneho projektu Modrá stužka. Deti po úvodnom 
oboznámení pracovali so súborom grafických  listov pre MŠ. Spolu-
pracovali na nich aj rodičia detí, ktoré idú do 1. triedy ZŠ. S nadšením 
sme objavovali kolobeh vody, čo do vody nepatrí, riešili labyrint. Deti 
kreslili zelené žabky a podľa situácie na grafickom liste im kreslili 
úsmev alebo smútok na tvári. V rámci projektu Modrá stužka sme 
spoločne s deťmi v MŠ zhotovili upútavkovo-informačný panel, o čo 
vlastne v projekte Modrá stužka ide. V rámci projektu sme si skrášlili 
záhradu- vyzbierali sme nečistoty z trávy.
     Našim budúcim prvákom sa darilo nielen v environmentál-
nych aktivitách, ale aj v recitačnej a speváckej súťaži okresné-
ho charakteru. Martinko Lorinc v okresnej súťaži 13. ročníka 
„Hviezdičky“ v prednese poézie a prózy detí predškolského veku 
v Trstenej obsadil 1.miesto s prózou od Jána Andela“ Čo sa sta-
lo na poludnie“. Rovnako úspešní sme boli aj v okresnej spevác-
kej súťaži „Oravský speváčik“ v Habovke, kde Timejka Malatinko-
vá získala tiež 1. miesto s ľudovou piesňou pod názvom “Suseda“.                                                       																																				
														
																																																																																	p.uč. E. Eckertová

UMELECKÉ DIELA Z PLASTOV 

TURISTIKA A HRY V PRÍRODE

 Napriek viacerým informáciách, ktoré boli zverejnené v 
regionálnej tlači, nemajú niektorí občania obce zodpovedné infor-
mácie o tom, ako to vlastne bude s obchvatom obce Podbiel. Preto 
niekoľkými vetami priblížim aktuálnu situáciu.
 V priebehu tohto roka prebehli do súčasnej doby tri ro-
kovania s cieľom vyjasnenia postupu prác na cestnom obchvate 
– rýchlostnej komunikácii označenej R3 – vedúcej od štátnej hra-
nice s Poľskom až po diaľnicu D1 (na ktorú bude cesta napojená). 
Na prvom rokovaní, ktoré sa konalo 1.4.2009 na Obecnom úrade 
v Krivej, bolo účastníkom oznámené, že na príprave projektu sa 
pokračuje, s predpokladom do konca augusta (septembra) vydať 
územné rozhodnutie. Stavba sa, oproti minulosti, pripravuje pro-
jektovo ako diaľnica, s tým, že po dokončení polovičného profilu 
(jednej cesty) sa bude – podľa finančných možností – pokračo-
vať vo výstavbe druhej cesty. Bola potvrdená trasa, ktorá pre našu 
obec znamená, že cesta povedie za Bielou skalou tunelom dlhým 
605 metrov, ďalej bude pokračovať ponad Studený potok na piló-
toch a cestu z Podbiela do Or. B. Potoka bude križovať tesne za 
chatkami umiestnenými na druhej strane cesty vyše Cestných sta-
vieb. V smere od Krivej bude rovnako budovaná, až k ústiu tunela 
ponad rieku Oravu a cestu I/59 z Krivej do Podbiela, na pilótoch. 
Čo však bolo na tomto rokovaní pre Podbiel nepríjemné, bola sku-
točnosť, že Národná diaľničná spoločnosť nepočítala s výstavbou 
križovatky, ktorá by umožnila zjazd z obchvatu na cestu z Podbiela 
do Or. B. Potoka. Plánovala sa len výstavba križovatky v Nižnej 
(za bývalou OTF) a medzi obcami Dlhá a Krivá. Zástupcovia Ná-
rodnej diaľničnej spoločnosti argumentovali túto skutočnosť potre-
bou dodržania technických noriem, ktoré určujú, že medzi dvoma 
križovatkami na rýchlostnej komunikácii nemôže byť vzdialenosť 
menšia ako 5 km a zjazd nemôže byť vybudovaný na cestu nižšej 
kategórie, ako je cesta I. triedy, a tiež ekonomickou situáciou. Táto 
skutočnosť bola dôrazne kritizovaná zo strany obce, ale aj niekto-
rých prítomných zástupcov samosprávy a miestnej štátnej správy. 

Na cestnom obchvate
sa stále pracuje

sadli do autobusu, ktorý ich 
bezpečne dovie-
zol k materskej 
škole. Školáci 
mali vyhliadkovú 
trasu Oravkou. 
Mnohí vlakom 
ešte necestovali, 
takže to bol pre 
nich ďalší záži-
tok.
 Už teraz sa 
tešíme na budú-
ci MDD, ktorý s 
nami prežijú aj 
ďalšie prihlásené 
deti.
 Do MŠ je 
od septembra 

prihlásených 41 detí a do prvé-

ho ročníka ZŠ zatiaľ 14 žiakov 
(v ročníku 1.-4 spolu 51). 
 V mene všetkých za-
mestnancov ZŠ s MŠ v Pod-
bieli prajeme deťom príjemné 
prázdniny a pekné zážitky bez 
úrazov a chorôb.
                                                   
                Text a foto kolektív ZŠ s MŠ 
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	 	 Následne	 bolo	 zvolané	 rokovanie	
Ministerstvom	dopravy	SR,	na	ktoré	boli	pri-
zvaní	len	zástupcovia	samosprávy	z	Podbie-
la	a	Tvrdošína.	Hoci	sme	sa	tohto	rokovania	
zúčastňovali s cieľom obhájiť križovatku v 
Podbieli na úkor križovatiek v Nižnej alebo v 
Dlhej, výsledok bol priaznivejší. Záver roko-
vania bol, že ministerstvo prisľúbilo pre Ná-
rodnú diaľničnú spoločnosť udeliť výnimky z 
technických noriem, ba dokonca odporučilo 
zachovať pôvodný plán, teda vybudovať všet-
ky tri plánované križovatky tak, ako to bolo 
sľúbené občanom na verejných hovoroch, z 
ktorých jeden sa uskutočnil aj v našej obci.
Tento záver bol potvrdený na rokovaní dňa 
15.5.2009 v Žiline, na úrovni generálneho 
riaditeľa Národnej diaľničnej spoločnosti 
Ing. Igora Chomu a predsedu Žilinského sa-
mosprávneho kraja Ing. Juraja Blanára za 
účasti starostu obce Podbiel. Následne dňa 
28.5.2009 v Dlhej som sa mal možnosť obo-
známiť už aj s projektom na riešenie tvaru 
križovatky. 
Dnešný stav na základe výsledkov rokovaní 
teda znamená, že v tomto roku je predpoklad 

spustiť do užívania úsek rýchlostnej cesty R3 
od kaplnky v Trstenej po križovatku na Liesek, 
v budúcom roku dať do úžívania s predpokla-
dom do konca mesiaca jún celý úsek štátna 
hranica	–	Tvrdošín,	a	v	tomto	istom	roku	za-
čať s budovaním úseku Tvrdošín – Nižná. S 
úsekom Nižná – Podbiel sa počíta začať v 
roku 2011. Čo doteraz investor stavby nemá 
ujasnené, je spôsob stavby tunela v Podbie-
li. Až dôkladné vyhodnotenie geologických 
prieskumov nadložia v úseku, ktorým povedie 
tunel ukáže, či sa bude raziť klasickým spô-
sobom, alebo sa urobí zárez, ktorý sa násled-
ne stavebne upraví a prekryje v celom úseku 
zeminou. Za súčasnej situácie investor dáva 
prednosť razeniu tunela, čím by sa v maxi-
málnej miere minimalizovali možné negatívne 
dopady na životné prostredie v tomto úseku 
stavby.
V prípade aktuálnejších informácií bude 
obecný úrad všetkých občanov v potrebnom 
rozsahu včas informovať.

Narodili sa
10.03.2009 Janka Planietová
08.04.2009 Jakub Lukáčik

Manželstvo uzatvorili
16.05.2009 Soon-Hyun Sophia  
Kwon a Pavol Povala
30.05.2009 Miriama Juriňáková a 
František Surovčík

Odprevadili sme na 
poslednej ceste
08.04.2009 Terézia Loffajová
15.04.2009 Terézia Kucbelová
24.05.2009 Jozef Franko
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pokračovanie zo strany 9

JUDr. Jozef Domiňák, starosta obce

Na cestnom obchvate sa stále pracuje

 V	 mesiaci	 apríl	 vyšla	 v	 zbierke	
zákonov často diskutovaná novela zákona 
o ochrane pred zneužívaním alkoholických 
nápojov a  o zriaďovaní a prevádzke pro-
tialkoholických záchytných izieb. V tejto 
súvislosti chcem upozorniť rodičov na naj-
podstatnejšie zmeny v zákone. Novela ho-
vorí o tom, že osoby maloleté do 15 rokov 
a mladistvé do 18 rokov nesmú požívať al-
koholické nápoje alebo iné návykové látky 
a sú povinné v prípade vyzvania podrobiť 
sa dychovej skúške. Osoby maloleté do 15 

Novela zákona o ochrane pred zneužívaním
 alkoholických nápojov

rokov sa nesmú zdržiavať bez dozoru svo-
jich zákonných zástupcov po 21.00 hod. na 
verejne prístupných miestach, v ktorých sa 
podávajú alkoholické nápoje. Za poruše-
nie týchto zákazov môže totiž obec uložiť 
zákonnému	zástupcovi	maloletého	pokutu	
do výšky 33 eur, pokarhanie a v odôvod-
nených prípadoch aj zákaz navštevovať 
verejne prístupné miesta, v ktorých sa al-
koholické nápoje podávajú.
                      

                                                Mgr.Patrícia Korčušková

Výberové konanie na riaditeľa a zástupcu základnej školy

 Výberové konanie na funkciu ria-
diteľa Základnej školy s materskou školou 
Podbiel a zástupcu riaditeľa pre mater-
skú školu bolo vyhlásené starostom Obce 
Podbiel dňa 28.04.2009. Do výberového 
konania, ktoré sa konalo 17. júna 2009, 
sa prihlásila na funkciu riaditeľa Mgr.Blan-
ka Kontrová a na funkciu zástupcu Silvia 
Lukáčiková. Obidve menované tieto miesta 
už niekoľko rokov zastávajú, takže výbero-
vá komisia zložená z členov Rady školy a 
delegovaného zástupcu za Krajský školský 

úrad teda mohla objektívne posúdiť prezen-
tované koncepcie rozvoja školy na nasle-
dujúce roky aj podľa doteraz dosiahnutých 
výsledkov. 
 S potešením môžem konštatovať, 
že obidve uchádzačky si svoje miesta ob-
hájili a verím, že aj ďalších päť rokov budú 
ku svojej práci pristupovať zodpovedne s 
cieľom kvalitne rozvíjať vzdelanosť našich 
detí. K tomu im prajem veľa trpezlivosti.

                                                  Mgr.Patrícia Korčušková

Medzinárodná 
veterán rallye 
aj v Podbieli

 Organizátori 13. ročníka 
500 km Slovenských v tomto roku 
naplánovali účastníkom tejto rallye 
malú zastávku aj v našej obci. Mohli 
sme tak prezentovať našu kultúru 
pred medzinárodnými posádkami 
historických vozidiel. Z obhliadky 
veteránov	 sme	 si	 všetci	 odnášali	
nezabudnuteľné zážitky.
             

                                   Mgr.Patrícia Korčušková

                                  Foto: Ľ. Franko
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CYKLOTURISTICKÝ KLUB PODBIEL

	 Po	 vynikajúcej	 zimnej	 sezóne,	 po	
roztopení	snehu	prišla	na	rad	 letná	turistika	a	
cykoturistika. Počasie nám takmer na všetkých 
akciách vyšlo, väčšinou bolo slnečno a príjem-
ne teplo. Takže aj počet účastníkov na akciách 
sa zvyšuje. Sme len radi, že už aj mládež sa 
začína venovať tomuto športu. Či už na našich 
akciách alebo pomimo.
 Turistickú sezónu sme otvorili I. roč-
níkom jarného výstupu na Petrovku spojeným 
s opekačkou. Počas výstupu bol na niektorých 
miestach ešte sneh, ale ten nám vôbec neva-
dil.

 Počas Veľkonočných sviatkov, t.j. 
12.4.2009 sme absolvovali ďalší turistický vý-
stup na Ostražicu a Červenú skalu. Počas túry 
sme sa vyhrievali na jarnom slniečku a tí naj-
mladší si na bralách prišli na svoje.

 Dňa 19.4.2009 sme sa vydali na 
prvú cyklotrasu v tomto roku, cez Zábiedovo a 
Brezovicu.	Bolo	to	pre	nás	nové	poznanie,	na-
koľko túto trasu sme absolvovali po prvýkrát.
	
	
	
	
	
	
	
	
	

 O týždeň neskôr dňa 26.apríla 2009 
sme absolvovali okružnú jazdu cez Or. Priehra-
du a Or. Podzámok. Bola to už trochu nároč-
nejšia	trasa,	spojená	so	stúpaním	na	Príslop.
	
	
	
	
	
	
	
	
	
	

SPOLOČNÉ FOTO V SEDLE POD LUČIVNÝM                     

NA OSTRAŽICI NA SKALNÝCH BRALÁCH                   

V PRÍRODE MEDZI ZÁBIEDOVOM A BREZOVICOU                   

	 Koncom	mája,	t.j.	od	29.	do	31.mája	
2009 nás čakal už 42. ročník cykloturistického 
prechodu Okolo Tatier, ktorý organizuje Cyklo-
klub Nižná. Počasie nám tento rok moc nepria-
lo, pršalo a bolo dosť zima. No napriek tomu 
sa 9 členov CTK Podbiel vydalo na túto 240 
km dlhú trasu. Druhý „voľný deň“ sme využili 
na spoznávanie Tatranskej prírody a ako bonus 
sme si dopriali hru bowling v jednom z tatran-
ských hotelov.

 Dňa 7.júna 2009 sme organizovali I. 
ročník cyklistických pretekov spojený s preh-
liadkou a jazdou na starých historických bicy-
kloch po uličkách obce Podbiel. Počasie pria-
lo všetkým cyklistom, a tí dosiahli v časovke 
vynikajúce výsledky. V jazde zručnosti každý 
ukázal nielen svoju rýchlosť, ale aj techniku 
jazdy. Potom sa už len najrýchlejším jazdcom 
odovzdali ceny a všetkým sme popriali čo naj-
viac cyklistických úspechov.

  No a zatiaľ poslednou akciou v tom-
to roku bolo v dňoch 11. až 14.júna 2009 spoz-
návanie južnej Moravy a Rakúska. Ubytovaní 
sme boli na Vranovskej priehrade a odtiaľ sme 
vyrážali na každodenné cyklotúry do okolia, 
kde	sme	spoznávali	hrady,	zámky,	vyhliadkové	
veže, rybníčky, a prekrásne vybudované cyk-
lotrasy,	ktoré	viedli	 lesíkmi,	poliami	a	krásnou	
prírodou.

 Pozývame vás a tešíme sa s vami na 
ďalšie spoločné akcie v tomto roku. Viac info 
na:		www.podbiel.sk/cyklo-uvod.php
                          Text a foto Ľ. Franko, predseda klubu

PODBIELANSKÍ CYKLOTURISTI POD OR.HRADOM              

 Začiatkom mája 3.5.2009 sme si 
naplánovali trasu cez susedný štát Poľsko, a 
to okružnú jazdu okolo Or. Priehrady. Počasie 
nám ako vždy prialo, takže sa nám naskytol 
nádherný výhľad na „Oravské more“.

 No a 10.mája 2009 nás čakal už prvý 
ročník výstupu na Ťatliakovu chatu. Táto akcia 
býva najmasovejšia zo všetkých cyklistických 
akcií a zúčastňujú sa jej tí najmladší spomedzi 
cyklistických nádejí.

  Dňa 17.5.2009 sme navštívili lesnú 
železničku v Or. Lesnej, ktorá premáva na úse-
ku	 dlhom	 3	 km	 v	 peknej	 panenskej	 prírode.	
Potom sme pokračovali smerom na Zázrivú a 
D. Kubín. Tento rok to bola zatiaľ najdlhšia cyk-
lotúra.

 Dňa 24.5.2009 viedla naša cyklotra-
sa po oravskej cyklomagistrále z Or. Priehrady 
smerom na Oravice. Túto akciu organizuje kaž-
doročne mesto Trstená s Cykloklubom Nižná. 
Ukončenie akcie býva už tradične spojené s 
chutným guľášom.

RELAX NA MÓLE NA OR.PRIEHRADE                   

PRI ŤATLIAKOVEJ CHATE POD OSTRÝM ROHÁČOM                   

PRIPRAVENÍ NA ŠTART NA OR.PRIEHRADE              

PO ZDOLANÍ JAVORINY NÁM NECHÝBAL ÚSMEV                   

VÍŤAZI V KATEGÓRII CHLAPCI DO 9 ROKOV                   

PRI JEDNOM Z RYBNÍKOV NA JUŽNEJ MORAVE                   
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Tabuľka II. trieda „DOSPELÝCH“

1. Sihelné 22 18 3 1 59:17 57
2. Or.B.Potok 22 17 3 2 65:24 54
3. Bziny 22 13 1 8 41:41 40
4. Hruštín 22 9 5 8 52:40 32
5. Zákamenné 22 10 1 11 40:33 31
6. Liesek 22 9 3 10 40:38 30
7. Or.Lesná 22 8 3 11 42:39 27
8. Podbiel 22 8 1 13 34:47 25
9. Habovka 22 6 5 11 38:46 23

10. Párnica 22 6 5 11 29:47 23
11. Vasiľov 22 6 2 14 28:61 20
12. Beňadovo 22 5 2 15 30:65 17

Text a Foto: Ľ. Franko

Futbal

13.kolo Podbiel - Sihelné         0:2
14.kolo Or.Lesná - Podbiel         5:0
15.kolo Podbiel - Liesek        1:2
16.kolo Vasiľov - Podbiel        2:1
17.kolo Hruštín - Podbiel        5:1
18.kolo Podbiel - Habovka        2:0
19.kolo Párnica - Podbiel        0:3
20.kolo Podbiel - Or.B.Potok        2:3
21.kolo Zákamenné - Podbiel        2:3
22.kolo Podbiel - Beňadovo        0:1

1. Habovka 20 16 1 3 68:24 49
2. Istebné 20 16 0 4 62:32 48
3. Bobrov 20 13 2 5 44:23 41
4. Krivá 20 11 0 9 36:27 33
5. Podbiel 20 9 4 7 40:18 31
6. Mútne 20 10 1 9 33:35 31
7. Babín 20 8 3 9 44:34 27
8. Ťapešovo 20 7 2 11 30:50 23
9. Krušetnica 20 5 3 12 29:48 18

10. Breza 20 3 2 15 31:72 11
11. Rabčice 20 3 0 17 13:67 9

13.kolo Podbiel - Mútne   1:1
14.kolo Krušetnica - Podbiel   1:1
15.kolo Podbiel - Breza  2:2
16.kolo Babín - Podbiel  3:1
17.kolo Podbiel - Bobrov  1:0
18.kolo Istebné - Podbiel  3:2
19.kolo Podbiel - Rabčice  6:0
20.kolo Habovka - Podbiel  2:1
21.kolo Podbiel - Krivá  0:1

1. Breza 20 17 2 1 80:5 53
2. Žaškov 19 13 1 5 43:17 40
3. Kraľovany 20 12 2 6 52:23 38
4. Or. Podzámok 20 11 2 7 33:22 35
5. Bziny 19 10 3 6 42:23 33
6. Krivá 20 9 2 9 30:40 29
7. Beňadovo 20 7 5 8 44:52 26
8. Zázrivá 19 8 1 10 36:35 25
9. Rabčice 19 5 1 13 23:41 16

10. Podbiel 20 4 2 14 25:83 14
11. Bobrov 20 1 1 18 15:82 4

13.kolo Podbiel - Bobrov   6:1
14.kolo Or.Podzámok - Podbiel  6:0
15.kolo Rabčice - Podbiel  1:1
16.kolo Podbiel - Breza  1:8
17.kolo Zázrivá - Podbiel  4:2
18.kolo Podbiel - Kraľovany  0:2
19.kolo Podbiel - voľno  -
20.kolo Podbiel - Beňadovo  1:1
21.kolo Bziny - Podbiel  8:0
22.kolo Podbiel - Krivá  4:0

VÝSLEDKY „JAR“ 2009

Dorast                                                            II. trieda                                                                       2008/2009         

Tabuľka II. trieda „DORAST“ VÝSLEDKY „JAR“ 2009

Tabuľka II. trieda „ŽIACI“ VÝSLEDKY „JAR“ 2009

 Dňa 7.júna 2009 Cykloturistický 
klub zorganizoval I. ročník cyklistických 
pretekov, jazdu zručnosti a jazdu na sta-
rých bicykloch. Za celkom pekného počasia 

sa do tejto akcie zapojila takmer stovka 
vyznávačov cyklistiky. Deti, aj tí starší si 
prišli na svoje. Chcel by som sa poďa-
kovať všetkým, ktorí sa pričinili o zorga-

nizovanie tejto akcie, aj tým, ktorí 
dbali o vašu bezpečnosť na ceste. 
Týmto vás pozývame na II. ročník 
cyklistických pretekov v roku 2010.

Ľ. Franko

I.ročník cyklistických pretekov

TAJNÝ S POLICAJTOM

1. Cibuláková Lianka 02:04,9

VÝSLEDKY ČASOVKY

ROBOTNÍK IDE DO PRÁCE       VETERÁNI NA BOBROVEJ RALI 

Dospelí                                                            II. trieda                                                                       2008/2009         

Žiaci                                                           II. trieda                                                                       2008/2009         

Chlapci do „6“ rokov

1. Líška Gabriel 01:25,5
2. Kašák Marek 01:26,9
3. Kamody Samuel 01:45,1
4. Urík Jaroslav 01:46,9
5. Matúch Jakub 01:55,6

Dievčatá do „9“ rokov
1. Garajová Ttiana 01:11,3
2. Tmáková Lívia 01:17,5
3. Dreveniaková Eliška 01:17,9
4. Tmáková Nina 01:38,2
5. Uríková Jessica 01:50,3

Chlapci do „9“ rokov

1. Franko Dušan 01:01,3
2. Lukáčik Kristián 01:08,5
3. Matúch Matej 01:08,9
4. Lofaj Filip 01:18,6

Dievčatá do „12“ rokov

1. Garajová Dominika 00:55,2
2. Mintálová Kristína 00:56,3
3. Garajová Ivana 01:00,7
4. Mikulášiková Eva 01:08,2

Chlapci do „12“ rokov

1. Dreveniak Ľuboš 00:53,0
2. Dvorský Dominik 00:55,0
3. Franko Dávid 00:57,1
4. Kozáčik Adam 00:59,0
5. Maťaťa Miloš 01:10,5

Dievčatá do „15“ rokov
1. Franková Nikola 01:04,4

Chlapci do „15“ rokov

1. Garaj Patrik 00:49,7
2. Franko Ľubomír 00:50,8
3. Tmák Erik 00:53,2
4. Litvák Tomáš 00:54,5
5. Poldauf Martin 00:59,1
6. Ihring Daniel 01:07,2

Chlapci do „20“ rokov
1. Žuffa Pavol 00:43,2
2. Pacura Dávid 00:44,2
3. Garaj Jozef 00:44,5
4. Žuffa Martin 00:44,8
5. Latka Andrej 00:45,8

Ženy do „35“ rokov

1. Franková Júlia 00:54,8
2. Kašáková Renáta 00:56,1
3. Kurňavková Monika 00:57,9
4. Franková Regina 00:58,0
5. Matúchová Soňa 01:00,2
6. Garajová Anna 01:02,1
7. Garajová Ingrid 01:10,1

Muži do „35“ rokov
1. Líška Gabriel 00:45,1
2. Kozáčik Pavol 00:46,1

Ženy nad „35“ rokov

1. Dreveniak Ľuboš 00:53,0
2. Dvorský Dominik 00:55,0
3. Franko Dávid 00:57,1
4. Kozáčik Adam 00:59,0
5. Maťaťa Miloš 01:10,5

Muži nad „35“ rokov

1. Kašák Ján 00:43,8
2. Garaj Anton 00:44,3
3. Franko Ľubomír 00:44,8
4. Ihring Jozef 00:45,0
5. Franko Dušan 00:45,4
6. Vilčinský Pavol 00:45,8
7. Dvorský Dušan 00:48,5
8. Kudzbel Viliam 00:48,6
9. Kamody Ľubomír 00:48,7

10 Matúch Juraj 00:51,1
11 Garaj Ivan 00:51,3



      Ročník XII.                                                                             Číslo 2                                                                            Jún 2009                        

O b č a s n í k  O b e c n é h o  ú r a d u  v  P o d b i e l i -  p r í l o h a

PODBIEL

Ukončenie duchovnej misie
 v.d.p ThLic Donáta Čarnogurského v obci

 V živote jednotlivca, rodiny, alebo aj väčšej 
komunity (obce, mesta) občas dochádza k udalos-
tiam, ktoré dané prostredie významným spôsobom 

obci. Neprináleží mi hodnotiť 
s akým výsledkom. To musí 
najlepšie vedieť sám, a po-
súdia to aj jeho predstavení. 
A konečne, na každé triezve 
hodnotenie je dobré nechať 

CELEBROVANIE SVÄTEJ OMŠE

SPRÁVCA FARNOSTI PRI POSVÄTENÍ MONOGRAFIE OBCE PODBIEL

SPRÁVCA FARNOSTI SA AKTÍVNE ZÚČASTŇOVAL AJ NA KULTÚRNYCH 
PODUJATIACH V OBCI

popkračovanie na ďalšej strane

STAROSTA OBCE ODOVZDÁVA 
SPRÁVCOVI FARNOSTI LISTINU O 
UDELENÍ ČESTNÉHO OBČIANSTVA poznamenajú. Takáto významná uda-

losť sa udiala aj v našej obci. Duchov-
nú misiu v obci po dvanástich rokoch 
končí kňaz, v.d.p. ThLic Donát Čarno-
gurský. Dĺžkou duchovnej služby sa 

zaradil medzi kňazov, ktorí strávili v našej obci značnú 
časť svojho života. A treba povedať, najlepších rokov 
života. Veď len nedávno si pripomenul 14. výročie vy-
sviacky za kňaza. Možno teda konštatovať, že až na 
krátku chvíľu celé svoje kňazské poslanie plnil v našej 
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JUDr. Jozef Domiňák, starosta obce

Ukončenie duchovnej misie
 v.d.p ThLic Donáta Čarnogurského v obci

si istý časový odstup.     
 V každom prípade mu však chcem vysloviť 
úprimné poďakovanie. Poďakovanie (verím, že môžem 

tak urobiť) za všetkých občanov obce, ktorí tak 
ešte neurobili alebo nestihli urobiť, za poslancov 
obecného zastupiteľstva, pracovníkov obecného 
úradu, všetkých zamestnancov obce. Ale najmä 
za seba. Či už z pozície starostu obce, alebo 
ako osoby, priateľa. Lebo náš vzájomný vzťah 

osobne ako priateľský hodnotím. A veľmi si ho cením. 
Prajem každému starostovi obce, aby spolupráca medzi 
správcom farnosti a obcou bola taká, ako bola v Podbieli. 
Ďakujem pánovi farárovi za všetko, čo pre občanov tejto 

obce urobil. A nie je toho málo. Či už po strán-
ke duchovnej, to predovšetkým, ale aj v oblasti 
materiálnej, kultúrnej, výchovnej, spoločenskej. 
Som presvedčený, že v histórii obce bude na-
vždy zapísaný ako kňaz, ktorý, ako máloktorý 
iný, po sebe zanechal presvedčivé pozitívne vý-
sledky v duchovnej aj materiálnej sfére. 
 Na druhej strane mu želám do ďalšieho 
života pri naplňovaní svojho náročného duchov-
ného poslania najmä pevné zdravie, šťastie, 
veľa trpezlivosti, vytrvalosti, ale tiež podpory 
zo strany svojich predstavených a pochopenia 
v prostredí, kde bude pôsobiť. Prajem mu, aby 
na obec Podbiel, kde, dá sa povedať, vlastne 
v plnom rozsahu prvýkrát mohol rozvíjať svoje 

predstavy o svojom duchovnom poslaní, spo-
mínal len v dobrom. A aj prípadné negatívne 
skúsenosti využil na novom mieste len pozitív-
nym spôsobom. Verím, že nezabudne na to, že 
ako čestný občan obce má aj „nejaké tie po-
vinnosti“, ktoré by mu mali pripomínať, aby na 
občanov Podbiela nezabudol, a aby sa k nám 
občas prišiel pozrieť, pozdraviť nás. Poteší nás 
to. A my tiež nezabudneme.
     Takže veľa šťastia. A dovidenia.
                                                                                                                                               

pokračovanie z úvodnej strany prílohy

MAL VEĽMI BLÍZKO KU KULTÚRE A UMENIU, TENTOKRÁT 
K REZBÁRSTVU 

STAROSTA OBCE ODOVZDÁVA SPRÁVCOVI FARNOSTI CENU STAROSTU OBCE 
PODBIEL 

Mgr. B. KONTROVÁ, RIADITEĽKA ZŠ, ĎAKUJE SPRÁVCOVI 
FARNOSTI V MENE UČITEĽSKÉHO KOLEKTÍVU


	Uvod.pdf
	strana2.pdf
	strana3.pdf
	strana4.pdf
	strana5.pdf
	strana6.pdf
	strana7.pdf
	strana8.pdf
	strana9.pdf
	strana10.pdf
	strana11.pdf
	strana12.pdf
	priloha1.pdf
	priloha2.pdf

